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MØTEPROTOKOLL 
KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 23.06.2020 
Møtestad: Kultursalen - Dale skule 
Møtetid: 10:00 - 16:20 
 
 
Møtet vert halden i kultursalen og er ope for publikum, inntil 15 personar. 
Kommunestyremøtet vert filma og publisert etter møtet. 
 
Open halvtime frå kl. 10.00. 
Innbyggjarar som ønskjer å ta ordet i open halvtime må vere tilstades i kommunestyresalen 
kl. 10.00 
 
Orienteringar 
Fast orientering frå ordførar og rådmann 
Orientering frå GreenByte 
Informasjon frå Farfar AS 
 
 
 
 
 

Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Hege Eide Vik SP Ordførar 

Kjartan Haugsnes SV Varaordførar 

Heidi Rongved AP Medlem 

Lisa Natalie Johnsen Lunde AP Medlem 

Ståle Kallestad Hesjedal AP Medlem 

Anne Christin Eide AP Medlem 

Boris Groth FRP Medlem 

Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem 

Amalie Johnsen Lunde H Medlem 

Edvin Hesjedal H Medlem 

Trond Olav Magnussen H Medlem 

Arne Normann KRF Medlem 

Ivar Rødland Bergo SP Medlem 

Line Eide Vik SP Medlem 

Renathe Vik SP Medlem 

Line Kydland SV Medlem 

Evy Beate Kvamme SV Medlem 

Mona Grenasberg SV Medlem 
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Varamedlemmer Parti Rolle 

Magne Hestad AP Varamedlem 

Britt Brudvik AP Varamedlem 

Karin B. Groth FRP Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

Ole-Anders Brekkhus AP Magne Hestad 

Thor Andersen AP Britt Brudvik 

Trygve Jakobsen FRP Karin B. Groth 
 

 
 
Andre møtande: 
Rådmann Atle Fasteland, 
Assisterande rådmann Åse Elin Myking 
Kommunalsjef oppvekst Ann Kristin Bolstad, 
Kommunalsjef samfunnsutvikling Helge Berset, 
Økonomisjef Kenneth Stokke,  
Kommunalsjef helse og omsorg Solrun Hauglum, 
Politisk sekretær Sølvi Legård, 
Politisk sekretær Lin Tove Thomassen 

 

 
 
 

Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
31/2020 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

32/2020 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

33/2020 REFERATSAKER OG MELDINGAR 

34/2020 BYGG HELSE OG OMSORG - HEILSKAPLEG LØYSING 

35/2020 VAL AV SKJØNNSMEDLEMMER FOR PERIODEN 2021-2025 

36/2020 VAL AV MEDOMMARAR TIL TINGRETT, LAGMANNSRETT OG JORDSKIFTERETT  FOR 
PERIODEN 01.01.21 - 31.12.24. 

37/2020 ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING FOR VAKSDAL KOMMUNALE ARBEIDS- OG 
OPPLÆRINGSSENTER 2019 

38/2020 ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING VAKSDAL KOMMUNE 2019 

39/2020 TERTIALRAPPORTERING 1 - 2020 

40/2020 TILTAKSMIDLAR TIL VEDLIKEHALD I 2020 

41/2020 UTVIDA LÅNERAMME FOR STARTLÅN 



    Vaksdal kommune 
 

42/2020 VAKSDAL NÆRINGSSELSKAP AS - STATUS OG VEGEN VIDARE 

43/2020 INTENSJONSERKLÆRING AKSON 

44/2020 HØYRINGSUTTALE – PLANPROGRAM FOR REGIONAL TRANSPORTPLAN (RTP) 
VESTLAND 2022-2033 

45/2020 HØYRINGSUTTALE – UTVIKLINGSPLAN FOR VESTLAND 2020-2024 

46/2020 SALSLØYVE FOR PERIODEN 01.07.20 - 30.06.24. 

47/2020 SKJENKELØYVE FOR PERIODEN 01.07.20- 30.06.24 

49/2020 INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET- BUDSJETTPROSESS 

 
 
 
  



    Vaksdal kommune 
 

31/2020: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Merknader frå Ståle Hesjedal:  Oppmoda om at innkalling og saker blir tilgjengelege etter 
reglementet, innan 7 dagar før møtet. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 31/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
32/2020: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 32/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Møteprotokollenvert godkjent slik han ligg føre. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
33/2020: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 



    Vaksdal kommune 
 

 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Til referatsak 1: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV, SP, H: 
Kommunestyret godkjenner retningsliner for tilskot til bygdeutvikling og ber om at dette og vert 
innarbeida i delegasjonsreglement. 

Til referatsak 9: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV, SP, H: 
Solskjerming Vaksdal sjukeheim. 
 
1. Kommunestyret ber om at det snarast vert sett i verk solskjerming på Vaksdal sjukeheim etter 
administrasjonen sitt forslag nr. 2 med kostnad inntil 1 670 000 kroner. Slik solskjerming må ta omsyn 
til nybygg. 
 
2. Solskjerming Vaksdal sjukeheim vert finansiert slik: 
 
    Tiltaksmidlar korona: 1 150 000 kr 
    Overskot rekneskap 2019 520 000 kr 
    Samla 1 670 000 kr inkl. mva 
 
3. Kommunestyret ber om at det i forkant av budsjett for 2021 vert utgreid sak om solskjerming av 
Daletunet. 
 
4. Kommunestyret ber om at det i forkant av budsjett for 2021 vert utgreid sak om Dalseidvegen. 
 
Røysting: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Forslag frå Kjartan Haugsnes i referatsak 1 vart samrøystes vedteke. 
Forslag frå Kjartan Haugsnes i referatsak 9 vart samrøystes vedteke. 
 
 
KOM - sak 33/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Referatsakene vart tatt til orientering. 

Tilskot til bygdeutvikling: 

Kommunestyret godkjenner retningsliner for tilskot til bygdeutvikling og ber om at dette og vert 
innarbeida i delegasjonsreglement. 

 
Solskjerming Vaksdal sjukeheim: 
 
1. Kommunestyret ber om at det snarast vert sett i verk solskjerming på Vaksdal sjukeheim etter 
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administrasjonen sitt forslag nr. 2 med kostnad inntil 1 670 000 kroner. Slik solskjerming må ta 
omsyn til nybygg. 
 
2. Solskjerming Vaksdal sjukeheim vert finansiert slik: 
 
    Tiltaksmidlar korona: 1 150 000 kr 
    Overskot rekneskap 2019 520 000 kr 
    Samla 1 670 000 kr inkl. mva 
 
3. Kommunestyret ber om at det i forkant av budsjett for 2021 vert utgreid sak om solskjerming av 
Daletunet. 
 
4. Kommunestyret ber om at det i forkant av budsjett for 2021 vert utgreid sak om Dalseidvegen. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
34/2020: BYGG HELSE OG OMSORG - HEILSKAPLEG LØYSING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret gjer vedtak om å arbeide vidare med alternativ 2A etter oppsett ramme og tidsplan. 
Kommunen søkjer Husbanken om investeringstilskot i 2020.  
Arbeidet med utvikling av Helsehuset på Dale vert vidareført. 
 
 

 

 
 

 
 

 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 
 
Thor Andersen (AP) la fram utsetjingsforslag frå Arbeidarpartiet: 
 
For å kunna seia noko om korleis vi skal rigga eldreomsorga vår, så må vi få vita kor mange 
sjukeheimsplassar vi treng. Dette har vi etterspurd før og då har vi fått framskrivingane frå SSB. Desse 
framskrivingane stemmer ikkje med våre reelle behov. 
 
 
Vi ber om at administrasjonen ser nokre år (5?) bakover i tid og ser kor mange plassar vi brukte, topp, 
bunn og gjennomsnitt, og kor mange plassar SSB sa at vi hadde bruk for. Då vil vi få fakta på bordet 
om kor mange plassar vi reelt hadde bruk for og kva SSB meinte. Erfaringane frå det kan vi bruka når 
vi planlegg antall plassar for framtida. 
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Vi har bedt om ein ekstern gjennomgang av helse- og omsorg, det blir å ta ting i feil rekkefølge 
dersom vi først skal ta stilling til korleis eldreomsorga skal sjå ut, for så å ha ein gjennomgang av kva 
vi har behov for. 
 
 
Vi kan få støtte frå Husbanken no, men størstedelen av utgiftene må kommunen sjølv ta. For oss er 
det viktig at valg av type omsorg blir tatt ut frå det behovet vi har, og ikkje kva Husbanken og 
Rådmann finn ut at gir mest i støtte frå Husbanken. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Saka vert utsett. 
Vi ber om at Rådmannen kjem attende med ei ny sak når gjennomgangen av helse og omsorg er 
gjennomført og handsama i kommunestyret 
 
Det vart røysta over utsetjingsforslaget som fekk 2 stemmer (AP) mot 5 stemmer (SP,SV,H,FRP) og 
fall. 
 
Arbeidarpartiet ba om eit gruppemøte. 
 
På vegne av FRP la Boris Groth (FRP) fram følgjande framlegg til vedtak: 
 
-Det er viktig å sikra at innbyggjarane våre kan få LEVA HEILE LIVET! Dette inneber mellom anna at 
kommunen må ha gode, tilrettelagte og tenelege bygg i helse og omsorgstenestene. Sidan me som 
ein liten kommune alt er inne i ein periode med høge investeringar på ulike felt, så er det ekstra 
viktig å nytte dei statstilskot som er tilgjengeleg for oss, for å kunne realisere best moglege løysingar 
for dette innanfor våre økonomiske rammer. Oppgraderte og nye tenelege bygg i tenestene våre, 
med ekstra kvalitetar som «Tropehage», eige kjøkken og integrert tryggleiksteknologi, , fleksible 
romløysingar bidreg til både å gjere kvardagen i heimen for bebuarane betre og trivelegare, samtidig 
som fornyinga av bygga gjer arbeidskvardagen enklare og betre for våre tilsette. 
 
 
Frp fremjar difor fyljande forslag til vedtak: 
 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men presiserer at minimumstal 
sjukeheimsplassar på Daletunet vert sett til 16 plassar. 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken, inkludert kjøkken og vaskeri. 
3. Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
4. Det vert reetablert kjøkken på Vaksdal, som og dimensjonerast for å kunne dekke tenestene sine 
matbehov i kommunen. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av 
kjøkken også på Dale. 
5. I denne prosessen må det vurderast å auke tal sjukeheimsplassar på Daletunet, samstundes som 
ein beheld dagens tal på 5 omsorg + plassar. 
6. Sanering av 1930 – bygget på Dale vert vurdert lagt inn i prosjektet og funksjonane her vert i 
utgangspunktet relokalisert i ledig areal Daletunet og sjukeheim/nybygg på Vaksdal. Ledig uteareal 
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etter rivinga av 1930-bygget bør vurderast tilrettelagt til m.a. betre ute/hageareal. 
 
På vegne av Senterpartiet og SV-Sosialistisk Venstreparti la Kjartan Haugsnes (SV) fram følgjande 
forslag til vedtak: 
 
Partia.......vil på det sterkaste understreke trongen for nybygg helse og omsorg i Vaksdal 2020 – 2022. 
Med eit positivt vedtak i kommunestyret juni 2020 kan Vaksdal kommune få statstilskot frå 
husbanken og vil med dette kunne realisere eit stort løft i pleie og omsorg i vår kommune. Dette vil 
vere det beste for våre tilsette, brukarar og bebuarar. 
 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men presiserer at minimumstal 
sjukeheimsplassar på Daletunet vert sett til 16 plassar. 
 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken. 
 
3. Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
4. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av kjøken på Vaksdal og på 
Dale. Nybygg og rehabilitering må ta omsyn til at kjøkenløysing kan endrast i framtida. 
 
5. Kommunestyret ber og rådmannen greie ut leige av sjukeheimsplassar i Modalen etter behov. 
 
 
På vegne av Høgre la Erlend Hesjedal-Johannessen (H) fram følgjande forslag til vedtak:  

 

Kommunestyret gjer vedtak om å arbeida vidare med alternativ 2A etter oppsett og tidsplan. I tillegg 
beheld ein 5 til 8 omsorg+ plassar på Dale samt eit eigna tal aldersbustader. Det skal leggjast til rette 
for lettstelte bustader i dagens bygningsmasse på Dale. 
 

 
Kommunen søkjer Husbanken om investeringstilskot i 2020. 
 

 
Arbeidet med utvikling av Helsehuset på Dale vert videreført. I dette arbeidet skal ein sjå på 
moglegheiter for innlemming av legekontor og fysioterapi-tenester i bygget samt andre tilhøyrande 
tenester som vil betre samhandling mellom tenestene. 

 
På vegne av Høgre, la Amalie Johnsen Lunde fram følgjande tilleggsforslag: 
Formannskapet ber rådmann sende ut spørsmål om innspel til alle tilsette i helse og omsorg. 
Dei innspel som kjem inn fra dei tilsette blir lagt fram til kommunestyret 23.juni. 
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Formannskapet drøfta Høgre sitt tilleggsforslag og vart samd i å endre formulering i Amalie Johnsen 
Lunde sitt tilleggsforslag. 
 
Amalie Johnsen Lunde la fram nytt tilleggsforslag som erstattar tidlegare framlagt tilleggsforslag 
 
Formannskapet ber rådmann ta kontakt med dei tilsette sine arbeidstakerorganisasjoner for å få 
innspel til saken. 
Dei innspel som kjem inn blir lagt fram til kommunestyret 23.juni. 
 
Voteringsorden: 
Forslag lagt fram i møtet vart sett mot kvarandre, deretter vart det forslaget som fekk flest stemmer 
satt opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. Til slutt vart det røysta over tilleggsforslaget.  
 
Røysting: 
Forslag frå Sp og SV vart sett opp mot forslag frå FRP.  Sp og SV sitt framlegg fekk 6 stemmer 
(SP,SV,H,AP). FRP sitt forslag fekk 1 stemme (FRP) og falt. 
 
Forslag frå Sp og SV vart sett opp mot Høgre sitt forslag. Sp og SV sitt framlegg fekk 5 stemmer 
(SP,SV,AP,FRP). Høgre sitt forslag fekk 2 stemmer (H) og falt. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot Sp og SV sitt framlegg til vedtak. Rådmannen 
sitt framlegg til vedtak fekk 2 stemmer (H) og falt. Sp og SV vart vedteken med 5 stemmer 
(SP,SV,AP,FRP). 
 
Høgre sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 37/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Partia.......vil på det sterkaste understreke trongen for nybygg helse og omsorg i Vaksdal 2020 – 2022. 
Med eit positivt vedtak i kommunestyret juni 2020 kan Vaksdal kommune få statstilskot frå 
husbanken og vil med dette kunne realisere eit stort løft i pleie og omsorg i vår kommune. Dette vil 
vere det beste for våre tilsette, brukarar og bebuarar. 
 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men presiserer at minimumstal 
sjukeheimsplassar på Daletunet vert sett til 16 plassar. 
 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken. 
 
3. Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
4. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av kjøken på Vaksdal og på 
Dale. Nybygg og rehabilitering må ta omsyn til at kjøkenløysing kan endrast i framtida. 
 
5. Kommunestyret ber og rådmannen greie ut leige av sjukeheimsplassar i Modalen etter behov. 
 
Formannskapet ber rådmann ta kontakt med dei tilsette sine arbeidstakerorganisasjoner for å få 
innspel til saken. 
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Dei innspel som kjem inn blir lagt fram til kommunestyret 23.juni. 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV, SP, H: 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men presiserer at minimumstal 
sjukeheimsplassar på Daletunet vert sett til 16 plassar. 
 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken. 
 
3. Kommunestyret ber rådmannen tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Eventuelle justeringar vert godkjent av formannskapet. 
 
4. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av kjøken på Vaksdal og på 
Dale. Nybygg og rehabilitering må ta omsyn til at kjøkenløysing kan endrast i framtida. 
 
5. Kommunestyret ber rådmannen greie ut mogleg behov for leige av sjukeheimsplassar i Modalen, 
samt andre nærliggjande alternativ for leige av plassar. 
 
Framlegg frå Boris Groth, FRP: 
Det er viktig å sikra at innbyggjarane våre kan få LEVA HEILE LIVET! Dette inneber mellom anna at 
kommunen må ha gode, tilrettelagte og tenelege bygg i helse og omsorgstenestene. Sidan me som 
ein liten kommune alt er inne i ein periode med høge investeringar på ulike felt, så er det ekstra viktig 
å nytte dei statstilskot som er tilgjengeleg for oss, for å kunne realisere best moglege løysingar for 
dette innanfor våre økonomiske rammer. Oppgraderte og nye tenelege bygg i tenestene våre, med 
ekstra kvalitetar som «Tropehage», eige kjøkken og integrert tryggleiksteknologi, samt fleksible 
romløysingar bidreg til både å gjere kvardagen i heimen for bebuarane betre og trivelegare, samtidig 
som fornyinga av bygga gjer arbeidskvardagen enklare og betre for våre tilsette. 
 
 
Frp fremjar difor fyljande forslag til vedtak: 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men tal sjukeheimsplassar på 
Daletunet vert fortrinnsvis vidareført med 16 plassar. 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken, inkludert kjøkken og vaskeri. 
3. Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert og vedtek eventuelle justeringar. 
4. Det vert reetablert kjøkken på Vaksdal, som og dimensjonerast for å kunne dekke tenestene sine 
matbehov i kommunen. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av 
kjøkken også på Dale. 
5. I den vidare prosessen må det vurderast å auke tal Omsorg+ plassar på Daletunet, samstundes som 
ein minimum beheld dagens tal på 5 omsorg+ plassar. 
6. 1930–bygget på Dale vert sanert/rive, og funksjonane her vert fortrinnsvis relokalisert i ledig areal 
på Daletunet og sjukeheim/nybygg på Vaksdal. Ledig nytt uteareal etter rivinga av 1930-bygget bør 
vurderast tilrettelagt til t.d. betre ute/hageareal eller anna eigna formål. 
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Tilleggsforslag frå Boris Groth, FRP, til fellesforslaget frå SP, SV og H dersom FRP sitt forslag ikkje får 
fleirtal: 

Nytt punkt 6: 
6. 1930 – bygget på Dale vert Sanert/rive, og funksjonane her vert fortrinnsvis relokalisert i ledig areal 
på Daletunet og sjukeheim/nybygg på Vaksdal. Ledig nytt uteareal etter rivinga av 1930-bygget bør 
vurderast tilrettelagt til t.d. betre ute/hageareal eller anna eigna formål. 

 
Røysting: 
Det vart røysta slik at formannskapet si tilråding vart først sett opp mot Boris Groth sitt framlegg. Det 
framlegget som får fleirtal blir så sett opp mot Kjartan Haugsnes sitt framlegg. 
 
- Boris Groth sitt framlegg fekk 2 røyster (FRP) og fall. 
- Kjartan Haugsnes sitt framlegg vart så sett opp mot formannskapet si tilråding.  Kjartan Haugsnes 
sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Det vart så røysta punktvis for Kjartan Haugsnes sitt framlegg: 
- punkt 1-4  vart samrøystes vedteke 
- punkt 5 vart vedteke mot 6 røyster (AP) 
Tilleggsframlegget frå Boris Groth om nytt punkt 6 vart så vedteke mot 6 røyster (AP) 
 
KOM - sak 34/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
1. Kommunestyret ber rådmannen gå vidare med konsept 2B, men presiserer at minimumstal 
sjukeheimsplassar på Daletunet vert sett til 16 plassar. 
 
2. Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om 
tilskot frå Husbanken. 
 
3. Kommunestyret ber rådmannen tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Eventuelle justeringar vert godkjent av formannskapet. 
 
4. Vidare planlegging skal og ta omsyn til moglegheiter for reetablering av kjøken på Vaksdal og på 
Dale. Nybygg og rehabilitering må ta omsyn til at kjøkenløysing kan endrast i framtida. 
 
5. Kommunestyret ber rådmannen greie ut mogleg behov for leige av sjukeheimsplassar i Modalen, 
samt andre nærliggjande alternativ for leige av plassar. 
 
6. 1930-bygget på Dale vert sanert/rive, og funksjonane her vert fortrinnsvis relokalisert i ledig areal 
på Daletunet og sjukeheim/nybygg på Vaksdal. Ledig nytt uteareal etter rivinga av 1930-bygget bør 
vurderast tilrettelagt til t.d. betre ute/hageareal eller anna eigna formål. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
35/2020: VAL AV SKJØNNSMEDLEMMER FOR PERIODEN 2021-2025 
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Valutvalet legg fram følgjande innstilling til kommunestyret:  

VAL AV SKJØNNSMEDLEMMER 

Liv Anne Bergo, Eksingedalen 

Unn Evelyn Gullbrå, Eksingedalen 

Ragnvald Berge, Bergsdalen 

Jan Steinar Solheim, Dale 

Kjetil Rødland, Dale 
 

 
Valutval  12.06.2020 
 
Behandling: 
 
Samrøystes vedtak. 
 
 
VALU - sak 08/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Valutvalet legg fram følgjande innstilling til kommunestyret: 
VAL AV SKJØNNSMEDLEMMER 

Liv Anne Bergo, Eksingedalen 

Unn Evelyn Gullbrå, Eksingedalen 

Ragnvald Berge, Bergsdalen 

Jan Steinar Solheim, Dale 

Kjetil Rødland, Dale 
 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 35/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
VAL AV SKJØNNSMEDLEMMER 

Liv Anne Bergo, Eksingedalen 

Unn Evelyn Gullbrå, Eksingedalen 

Ragnvald Berge, Bergsdalen 

Jan Steinar Solheim, Dale 

Kjetil Rødland, Dale 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 



    Vaksdal kommune 
 

36/2020: VAL AV MEDOMMARAR TIL TINGRETT, LAGMANNSRETT OG JORDSKIFTERETT  FOR 
PERIODEN 01.01.21 - 31.12.24. 
 
Valutvalet legg fram følgjande innstilling til kommunestyret: 

MEDDOMMARAR TIL TINGRETTEN  

Menn Kvinner 

Per Solhaug Britt Torunn Dalseid Klever 

Ragnvald A Berge Linn Teksum  

Ronny Myklebust Marit Mjelde Alvheim 

Terje Geithus Wenche Mari Helle 

Vegar Sellevold Karolina Bjørnberg 

Bjørn Roald Lisa Natalie J Lunde 

Georg Helge Dankertsen Maren Stalheim 

 
MEDDOMMARAR TIL LAGMANNSRETTEN  

Menn Kvinner 

Svein-Ove Hesjedal Ellen Hagen 

Sveinung Sigbjørnsen Inger Marie Sæterdal 

 
MEDDOMMARAR TIL JORDSKIFTERETTEN  

Menn Kvinner 

Jahn Olav Nordheim Anne Hilde Fosse Osvold 

Kjetil Rødland Anne Synnøve Nesheim 

Svein Austrheim Tollefsen Karin Nordheim 

Fred Eirik Bjørnberg Liv Anne Bergo 

Ole Jakob Nese Sunniva Gammersvik 
 

 
Valutval  12.06.2020 
 
Behandling: 
 
Kjartan Haugsnes sa seg ugild ved val av meddommarar til jordskifteretten. Valutvalet samtykka til 
dette i medhald av fvl. § 6 c). 
 
Samrøystes vedtak. 
 
VALU - sak 07/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Valutvalet legg fram følgjande innstilling til kommunestyret: 

MEDDOMMARAR TIL TINGRETTEN  

Menn Kvinner 

Per Solhaug Britt Torunn Dalseid Klever 



    Vaksdal kommune 
 

Ragnvald A Berge Linn Teksum  

Ronny Myklebust Marit Mjelde Alvheim 

Terje Geithus Wenche Mari Helle 

Vegar Sellevold Karolina Bjørnberg 

Bjørn Roald Lisa Natalie J Lunde 

Georg Helge Dankertsen Maren Stalheim 

 
MEDDOMMARAR TIL LAGMANNSRETTEN  

Menn Kvinner 

Svein-Ove Hesjedal Ellen Hagen 

Sveinung Sigbjørnsen Inger Marie Sæterdal 

 
MEDDOMMARAR TIL JORDSKIFTERETTEN  

Menn Kvinner 

Jahn Olav Nordheim Anne Hilde Fosse Osvold 

Kjetil Rødland Anne Synnøve Nesheim 

Svein Austrheim Tollefsen Karin Nordheim 

Fred Eirik Bjørnberg Liv Anne Bergo 

Ole Jakob Nese Sunniva Gammersvik 
 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 36/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
MEDDOMMARAR TIL TINGRETTEN  

Menn Kvinner 

Per Solhaug Britt Torunn Dalseid Klever 

Ragnvald A Berge Linn Teksum  

Ronny Myklebust Marit Mjelde Alvheim 

Terje Geithus Wenche Mari Helle 

Vegar Sellevold Karolina Bjørnberg 

Bjørn Roald Lisa Natalie J Lunde 

Georg Helge Dankertsen Maren Stalheim 

 
MEDDOMMARAR TIL LAGMANNSRETTEN  

Menn Kvinner 

Svein-Ove Hesjedal Ellen Hagen 

Sveinung Sigbjørnsen Inger Marie Sæterdal 

 
MEDDOMMARAR TIL JORDSKIFTERETTEN  

Menn Kvinner 

Jahn Olav Nordheim Anne Hilde Fosse Osvold 



    Vaksdal kommune 
 

Kjetil Rødland Anne Synnøve Nesheim 

Svein Austrheim Tollefsen Karin Nordheim 

Fred Eirik Bjørnberg Liv Anne Bergo 

Ole Jakob Nese Sunniva Gammersvik 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
37/2020: ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING FOR VAKSDAL KOMMUNALE ARBEIDS- OG 
OPPLÆRINGSSENTER 2019 
 
Styret sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner årsrekneskap og årsmelding for Vaksdal kommunale arbeids og 
opplæringssenter KF. Av rekneskapsmessig meirforbruk på kr 23.915,23 vert 23.915,23 dekka frå 
disposisjonsfond. 
 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 37/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret godkjenner årsrekneskap og årsmelding for Vaksdal kommunale arbeids og 
opplæringssenter KF. Av rekneskapsmessig meirforbruk på kr 23.915,23 vert 23.915,23 dekka frå 
disposisjonsfond. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
38/2020: ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING VAKSDAL KOMMUNE 2019 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Vaksdal kommune, drifts- og kapitalrekneskapen for 
2019 med mindreforbruk/overskot på kr 5.765.491,- på drifta og kr 0,- i kapitalrekneskapen. 
 
Kommuenstyret godkjenner årsmelding for 2019 for Vaksdal Kommune. Mindreforbruket for drifta, 
5.765.491,- vert disponert som følgjer: 
 
Kr 5.765.491 vert føreslått sett av til disposisjonfond for bruk til finansiering av eventuelle udekka 
ekstrautgifter som følgje av Covid-19 i 2020. Eventuelle restmidlar utover det vert brukt til å 
finansiere investeringar i 2021. 
 
 

 



    Vaksdal kommune 
 

 

 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 
 
Økonomisjef Kenneth Stokke orienterte om årsrekneskap og årsmelding. 
 
På vegne av FrP, la Boris Groth fram forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Vaksdal kommune, drifts- og kapitalrekneskapen for 
2019 med mindreforbruk/overskot på kr 5.765.491,- på drifta og kr 0,- i kapitalrekneskapen. 
 
 
Kommuenstyret godkjenner årsmelding for 2019 for Vaksdal Kommune. Mindreforbruket for drifta, 
5.765.491,- vert disponert som følgjer: 
 
 
-Rådmann får i oppdrag å utarbeide ei sak om oppretting av eit prosjekt for å auke folketalet i 
Vaksdal kommune, gjerne med utgangspunkt i t.d. erfaringar frå tidlegare prosjekt «Vekst i Vaksdal» 
og liknande prosjekt i andre kommunar. Saka må utarbeidast raskast mogleg og seinast innan 
budsjetthandsaminga hausten 2020! 
-Det vert i denne omgang sett av kr 750.000,- til eit prosjekt for auke i folketalet i Vaksdal kommune. 
-Kr 5.015.491 vert føreslått sett av til disposisjonfond for bruk til finansiering av eventuelle udekka 
ekstrautgifter som følgje av Covid-19 i 2020. 
Eventuelle restmidlar utover det vert brukt til å finansiere investeringar i 2021. 
 
Kjartan Haugsnes (SV) la fram følgjande tilleggsforslag frå Ap, SV, SP, FrP og H: 
Formannskapet ber om ei sak kostnad solskjerming ressurssenter Vaksdal og Daletunet til 
kommunestyret 23.06 med målsetting om gjennomføring av slik solskjerming snarast. 
 
Røysting 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot Boris Groth sitt framlegg til vedtak. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 2 stemmer (AP). Boris Groth sitt framlegg vart vedteke med 
5 stemmer (SP,SV,H,FRP). 



    Vaksdal kommune 
 

Tilleggsforslaget lagt fram av Kjartan Haugsnes vart samrøystes vedteke.  
 
FPØ - sak 39/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Vaksdal kommune, drifts- og kapitalrekneskapen for 
2019 med mindreforbruk/overskot på kr 5.765.491,- på drifta og kr 0,- i kapitalrekneskapen. 
 
Kommunestyret godkjenner årsmelding for 2019 for Vaksdal Kommune. Mindreforbruket for drifta, 
5.765.491,- vert disponert som følgjer: 
 
-Rådmann får i oppdrag å utarbeide ei sak om oppretting av eit prosjekt for å auke folketalet i 
Vaksdal kommune, gjerne med utgangspunkt i t.d. erfaringar frå tidlegare prosjekt «Vekst i Vaksdal» 
og liknande prosjekt i andre kommunar. Saka må utarbeidast raskast mogleg og seinast innan 
budsjetthandsaminga hausten 2020! 
-Det vert i denne omgang sett av kr 750.000,- til eit prosjekt for auke i folketalet i Vaksdal kommune. 
-Kr 5.015.491 vert føreslått sett av til disposisjonsfond for bruk til finansiering av eventuelle udekka 
ekstrautgifter som følgje av Covid-19 i 2020. 
Eventuelle restmidlar utover det vert brukt til å finansiere investeringar i 2021. 
Formannskapet ber om ei sak kostnad solskjerming ressurssenter Vaksdal og Daletunet til 
kommunestyret 23.06 med målsetting om gjennomføring av slik solskjerming snarast. 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Framlegg frå Heidi Rongved, AP: 
1,7 mill. av mindreforbruket blir brukt til solskjerming på Resurssenteret. 
Det blir jobba vidare med solskjerming på Helsehuset. 

 
Framlegget vart trekt, jfr. sak 33/2020.9 
 
Tilleggsframlegg frå Britt Brudvik, AP: 
Til punkt om å sette av kr 750 000 til eit prosjekt for å auke folketalet i Vaksdal kommune: Utval for 
bygdeutvikling får i fullmakt å disponere desse midlane. 

 
Framlegget vart seinare trekt. 
 
Endringsframlegg frå Boris Groth, FRP: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Vaksdal kommune, drifts- og kapitalrekneskapen for 
2019 med mindreforbruk/overskot på kr 5.765.491,- på drifta og kr 0,- i kapitalrekneskapen. 
 
Kommunestyret godkjenner årsmelding for 2019 for Vaksdal Kommune. Mindreforbruket for drifta, 
5.765.491,- vert disponert som følgjer: 
 
-Rådmann får i oppdrag å utarbeide ei sak om oppretting av eit prosjekt for å auke folketalet i 
Vaksdal kommune, gjerne med utgangspunkt i t.d. erfaringar frå tidlegare prosjekt «Vekst i Vaksdal» 
og liknande prosjekt i andre kommunar. Saka må utarbeidast raskast mogleg og seinast innan 
budsjetthandsaminga hausten 2020! 



    Vaksdal kommune 
 

Det vert i denne omgang sett av kr 750.000,- til prosjekt for auke i folketalet i Vaksdal kommune. 
-Kr 520 000 til delfinansiering av solskjerming Vaksdal sjukeheim (ref vedtak sak 33/2020 nr 9). 
-Kr 4 495 491 vert føreslått sett av til disposisjonsfond for bruk til finansiering av eventuelle udekka 
ekstrautgifter som følgje av Covid-19 i 2020. 
Eventuelle restmidlar utover det vert brukt til å finansiere investeringar i 2021. 

Tilleggsframlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV, SP, H: 
Kommunestyret løyver 520 000 kroner til solskjerming Vaksdal sjukeheim, jfr. vedtak i PS 33/20 nr. 9 
 
Framlegget vart seinare trekt. 
 
Røysting: 
Formannskapet si tilråding vart sett opp mot Boris Groth sitt framlegg.  Boris Groth sitt framlegg vart 
samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 38/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Vaksdal kommune, drifts- og kapitalrekneskapen for 
2019 med mindreforbruk/overskot på kr 5.765.491,- på drifta og kr 0,- i kapitalrekneskapen. 
 
Kommunestyret godkjenner årsmelding for 2019 for Vaksdal Kommune. Mindreforbruket for drifta, 
5.765.491,- vert disponert som følgjer: 
 
-Rådmann får i oppdrag å utarbeide ei sak om oppretting av eit prosjekt for å auke folketalet i 
Vaksdal kommune, gjerne med utgangspunkt i t.d. erfaringar frå tidlegare prosjekt «Vekst i Vaksdal» 
og liknande prosjekt i andre kommunar. Saka må utarbeidast raskast mogleg og seinast innan 
budsjetthandsaminga hausten 2020! 
Det vert i denne omgang sett av kr 750.000,- til prosjekt for auke i folketalet i Vaksdal kommune. 
-Kr 520 000 til delfinansiering av solskjerming Vaksdal sjukeheim (ref vedtak sak 33/2020 nr 9). 
-Kr 4 495 491 vert føreslått sett av til disposisjonsfond for bruk til finansiering av eventuelle udekka 
ekstrautgifter som følgje av Covid-19 i 2020. 
Eventuelle restmidlar utover det vert brukt til å finansiere investeringar i 2021. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
39/2020: TERTIALRAPPORTERING 1 - 2020 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre.  
 
Utgiftsida i investeringsbudsjettet vert justert opp med 3 mill som følgje av auke i prosjektet Stamnes 
oppveksttun. Auken vert finansiert med 2,4 mill i lån og 0,6 mill i auka momskompensasjon. 
Rådmannen får fullmakt til å auke låneopptaket tilsvarande. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 



    Vaksdal kommune 
 

Økonomisjef Kenneth Stokke orienterte om 1. tertial. 
 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 38/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre.  
Utgiftsida i investeringsbudsjettet vert justert opp med 3 mill som følgje av auke i prosjektet Stamnes 
oppveksttun. Auken vert finansiert med 2,4 mill i lån og 0,6 mill i auka momskompensasjon. 
Rådmannen får fullmakt til å auke låneopptaket tilsvarande. 
 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 39/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre.  
Utgiftsida i investeringsbudsjettet vert justert opp med 3 mill som følgje av auke i prosjektet Stamnes 
oppveksttun. Auken vert finansiert med 2,4 mill i lån og 0,6 mill i auka momskompensasjon. 
Rådmannen får fullmakt til å auke låneopptaket tilsvarande. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
40/2020: TILTAKSMIDLAR TIL VEDLIKEHALD I 2020 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Tiltaksmidlar til vedlikehaldsprosjekt i kommunen vert fordelt til: 
Alternativ 1:          Punktutbetring vegmur i Dalseiddalen   kr 2,2 mill 
eller 
Alternativ 2:           Reasfaltering kommunale vegar 

 
 
 

 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 
 
På vegne av Sp,SV og Høgre la Kjartan Haugsnes (SV) fram følgjande forslag til vedtak: 
 
Tiltaksmidlar til vedlikehaldsprosjekt i kommunen vert fordelt slik. 
 
 



    Vaksdal kommune 
 

Kommunal bustad Markevegen 300 000,- 
Ungdomsklubb Jamne 200 000,- 
Vaksdal underhaldningslag/Samfunnssal 50 000,- 
Vedlikehald kommunale leikeplasar 100 000,- 
Dalseidvegen (Delfinansiering) 1150 000,- 
Samla 1 800 000,- 
 
Heidi Rongved (AP) la fram forslag om å støtte alternativ 2 - Reasfaltering kommunale vegar. 
Rådmannen sitt framlegg alternativ 2, vart sett opp mot Sp,SV og Høgre sitt framlegg til vedtak. 
Rådmannen sitt framlegg, alternativ 2, fekk to stemmer (AP). Sp, SV og H sitt framlegg fekk 4 
stemmer (FRP, SP,SV og H) og vart vedteke.  
 
FPØ - sak 44/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Tiltaksmidlar til vedlikehaldsprosjekt i kommunen vert fordelt slik. 
 
 
Kommunal bustad Markevegen 300 000,- 
Ungdomsklubb Jamne 200 000,- 
Vaksdal underhaldningslag/Samfunnssal 50 000,- 
Vedlikehald kommunale leikeplasar 100 000,- 
Dalseidvegen (Delfinansiering) 1150 000,- 
Samla 1 800 000,- 
 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Framlegg frå Kjartan Haugsnes på vegner av SV, SP, H: 
Tiltaksmidlar til vedlikehaldsprosjekt i kommunen vert fordelt slik. 
 
Kommunal bustad Markevegen 300 000,- 
Ungdomsklubb Jamne 200 000,- 
Vaksdal underhaldningslag/Samfunnssal 50 000,- 
Vedlikehald kommunale leikeplasar 100 000,- 
Solskjerming Vaksdal (Delfinansiering) 1150 000,- 
Samla 1 800 000,- 

 
Røysting: 
Formannskapet si tilråding vart sett opp mot Kjartan Haugsnes sitt framlegg.  Kjartan Haugsnes sitt 
framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 40/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Tiltaksmidlar til vedlikehaldsprosjekt i kommunen vert fordelt slik. 
 
Kommunal bustad Markevegen 300 000,- 
Ungdomsklubb Jamne 200 000,- 



    Vaksdal kommune 
 

Vaksdal underhaldningslag/Samfunnssal 50 000,- 
Vedlikehald kommunale leikeplasar 100 000,- 
Solskjerming Vaksdal (Delfinansiering) 1150 000,- 
Samla 1 800 000,- 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
41/2020: UTVIDA LÅNERAMME FOR STARTLÅN 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vaksdal kommune søkjer Husbanken om Startlån på kr. 4.000.000,- . Lånet kjem i tillegg til 
budsjettert, og innvilga Startlån, på kr. 2.000.000 ,- i 2020. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 
 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 40/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune søkjer Husbanken om Startlån på kr. 4.000.000,- . Lånet kjem i tillegg til 
budsjettert, og innvilga Startlån, på kr. 2.000.000 ,- i 2020. 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Magne Hestad stilte spørsmål ved sin habilitet i saka.  Kommunestyret vedtok samrøystes at Magne 
Hestad er ugild i saka i medhald av fvl § 6 andre ledd. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 41/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune søkjer Husbanken om Startlån på kr. 4.000.000,- . Lånet kjem i tillegg til 
budsjettert, og innvilga Startlån, på kr. 2.000.000 ,- i 2020. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
42/2020: VAKSDAL NÆRINGSSELSKAP AS - STATUS OG VEGEN VIDARE 
 



    Vaksdal kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vaksdal Næringsselskap (VNS) held fram i sin noverande form med formål om å fremja 
næringsutvikling i Vaksdal kommune.   

Finansiering og løyvingar til selskapet skal vere ein del av det fortløpande budsjettarbeidet. 

Dagleg leiar i VNS får frå 01.08.20 fast kontorplass på Heradshuset.  Dagleg leiar held fram med si frie 
stilling i høve til den kommunale administrative leiinga. Flyttinga skal stimulere til tettare 
samhandling om næringsutvikling og utarbeiding av samanfallande framtidige strategiar i Vaksdal 
kommune og VNS. 

Kommunestyret skal, utover årsmelding og årsrekneskap, informerast om arbeidet i VNS vår og 
haust. 

Det skal leggjast fram politisk sak første halvdel av 2023 om framtidig organisering, mål og strategiar 
for næringsarbeidet i Vaksdal kommune fram mot 2030.    

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  10.06.2020 
 
Behandling: 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 43/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal Næringsselskap (VNS) held fram i sin noverande form med formål om å fremja 
næringsutvikling i Vaksdal kommune.   

Finansiering og løyvingar til selskapet skal vere ein del av det fortløpande budsjettarbeidet. 

Dagleg leiar i VNS får frå 01.08.20 fast kontorplass på Heradshuset.  Dagleg leiar held fram med si frie 
stilling i høve til den kommunale administrative leiinga. Flyttinga skal stimulere til tettare 
samhandling om næringsutvikling og utarbeiding av samanfallande framtidige strategiar i Vaksdal 
kommune og VNS. 

Kommunestyret skal, utover årsmelding og årsrekneskap, informerast om arbeidet i VNS vår og 
haust. 

Det skal leggjast fram politisk sak første halvdel av 2023 om framtidig organisering, mål og strategiar 
for næringsarbeidet i Vaksdal kommune fram mot 2030.    

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Magne Hestad ba om at habiliteten hans vart vurdert.  Kommunestyret vedtok samrøystes at Magne 



    Vaksdal kommune 
 

Hestad er ugild i saka i medhald av fvl § 6 første ledd punkt e) nr 2. 
Karin Groth ba om at habiliteten hennar vart vurdert.  Kommunestyret vedtok samrøystes av Karin 
Groth er ugild i saka i medhald av fvl § 6 første ledd punkt e) nr 2. 
Likeeins vedtok kommunestyret samrøystes at nyvalde styremedlemmer Amalie Johnsen Lunde og 
Ståle Hesjedal er ugilde i saka etter samme paragraf som ovanfor. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 42/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal Næringsselskap (VNS) held fram i sin noverande form med formål om å fremja 
næringsutvikling i Vaksdal kommune.   

Finansiering og løyvingar til selskapet skal vere ein del av det fortløpande budsjettarbeidet. 

Dagleg leiar i VNS får frå 01.08.20 fast kontorplass på Heradshuset.  Dagleg leiar held fram med si frie 
stilling i høve til den kommunale administrative leiinga. Flyttinga skal stimulere til tettare 
samhandling om næringsutvikling og utarbeiding av samanfallande framtidige strategiar i Vaksdal 
kommune og VNS. 

Kommunestyret skal, utover årsmelding og årsrekneskap, informerast om arbeidet i VNS vår og 
haust. 

Det skal leggjast fram politisk sak første halvdel av 2023 om framtidig organisering, mål og strategiar 
for næringsarbeidet i Vaksdal kommune fram mot 2030.    

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
43/2020: INTENSJONSERKLÆRING AKSON 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret gir si tilslutning til arbeidet med felles journal for kommunale helse- og 
omsorgstenester og signerer intensjonserklæringa for Akson. 
 
 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Tilleggsframlegg frå Ivar Rødland Bergo på vegner av SP, SV, H: 
Vaksdal kommune følgjer oppmodinga til Helseminister Bent Høie og signerer intensjonserklæringa. 
Vaksdal kommune oppmodar staten til å ta større del av kostnadane enn dei 15,9% som skildra i 
styringsdokumentet. 

 
Røysting: 



    Vaksdal kommune 
 

Det vart først røysta over ordførar sitt framlegg til vedtak, som vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegget frå Ivar Rødland Bergo vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 43/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret gir si tilslutning til arbeidet med felles journal for kommunale helse- og 
omsorgstenester og signerer intensjonserklæringa for Akson. 
Vaksdal kommune følgjer oppmodinga til Helseminister Bent Høie og signerer intensjonserklæringa. 
Vaksdal kommune oppmodar staten til å ta større del av kostnadane enn dei 15,9% som skildra i 
styringsdokumentet. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
44/2020: HØYRINGSUTTALE – PLANPROGRAM FOR REGIONAL TRANSPORTPLAN (RTP) VESTLAND 
2022-2033 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Høyringsuttale frå Vaksdal kommune 

Planprogrammet er gjennomarbeidd, og utgjer ein god disposisjon for utviklinga av ny Regional 
transportplan. 

Vaksdal kommune vil lyfte fram fylkesvegane som viktige korridorar inn mot den nasjonale 
korridoren Arna-Voss, med nye europaveg og dobbeltspora jernbane, som no er under planlegging, 
og som VFK gledeleg ynskjer å prioritere fyrste delstrekning av i NTP. 

Fylkesvegane knyt ulike delar av fylket saman og skal fungera som ei påliteleg og trygg ferdselsåre for 
innbyggarar og næringsliv. Fylkesvegnettet bind saman bygder, lokalsentra, kommunesentra og 
regionsentra. Fylkesvegane varierer mykje, både med tanke på standard og trafikktal. Nokre 
strekningar har ein klart viktigare funksjon enn andre. Behovet for opprusting av fylkesvegnettet er 
stort. Forfall og vedlikehaldsetterslep på fylkesvegar er rekna til å ligge mellom kr. 11 og 13 mrd.  

Vestland fylkeskommune har ansvar for fylgjande vegstrekningar i Vaksdal kommune: 

· Fv 5408          Frå E16 til Vaksdal jernbanestasjon 
· Fv 5400          Frå Dale via Bergsdalen til Bulken  
· Fv 569                    Frå Dalseid til Modalstunnelen  
· Fv 5406          Ved Kallestadsundet bru 
· Fv 5410          Frå Modalstunnelen til Evanger – med grein til Gullbrå 

På Fv 5408 er det i dag tungtransport til og frå Norgesmøllene og Felleskjøpet i Vaksdalbygda. 
Planlegging av ny E16 Arna – Stanghelle er no i sluttfasen. I RTP må ein sikra god og trygg avkjørsle til 
ny E16 og søkja løysa dei trafikale utfordringane som i dag er langs vegen. 

For Fv 5400 gjennom Bergsdalen er den særleg Bergsdalstunnelen mellom Dale og Storefossen som i 
dag skaper ein barriere. I tillegg er vegen grunna manglande utbetring nedklassifisert for tunge 
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køyretøy langs Hamlagrøvatnet, slik at mjølkebilen må køyre heilt rundt via Bulken for å kome til 
Bergsdalen. Det er svært viktig for utviklinga av samfunnet i Bergsdalen, at vegen vert oppgradert for 
store kjøretøy, og at vegen vert sikra forsvarleg standard langs heile strekninga. 

Fv 569 er smal med fleire trange, låge og svingete tunnelar som er utgjer ein barriere for utvikling av 
indre strok av Vaksdal kommune, både for bustadutvikling, drift av kommunale tenester, reiseliv og 
næringsutvikling. Vaksdal kommune ber om at ny RTP omfattar utbetring av særleg 
Høgabergtunnelen og Skyggebergtunnelen.  

Generelt bør RTP også drøfta avstand mellom gode møteplassar på einfelts fylkesvegnett. I dag er 
avstanden for stor, og mange farleg situasjonar med rygging oppstår. 

Vi har fleire viktige omkøyringsvegar i Vaksdal kommune. Vaksdal kommune er glad for at dette 
omgrepet vert nytta i framlegget til planprogram. E16 er ofte stengt grunna ulukker, ras og 
vedlikehald. Då vert Fv 569, 5410 og 5400 nytta. Kommunestyret vil særleg minna om at Fv 569 er ein 
viktig alternativ veg mellom E16 og E39 Dalseid – Romarheim. Utbetring av denne kan avlasta dei 
vestlege delane av både E16 og E39. 

Nasjonal Rassikringsgruppe har utarbeidd eit framlegg til ein 12 årsplan for utbetring av rasfarlege 
vegar. RTP må drøfta ein strategi for korleis ein skal få gjennomslag for årlege løyvingar til Vestland 
og utarbeida kriteriar og prioriteringar for eigne vegar. Vaksdal kommune deltek gjerne i dette 
arbeidet. 

Strekningspunkta Dalseid og Straume på fv 569 er særleg flaumutsette. Her stod vegen under vatn 
under flaumen i 2016. NVE arbeider med plan for flaumsikring av Voss og Evanger. I RTP må ein ha 
ein strategi for at nødvendig flaumsikring i Voss kommune ikkje medfører ekstra flaumbelastning av 
Fv 569. Her bidreg Vaksdal kommune gjerne med lokalkunnskap. 

Vaksdal kommune er nøgde med at RTP tek for seg utbygging av ladetilbod for elbilar, sikra 
tilstrekkeleg servicetilbod og avklara drift av desse. 

 
 

 
 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Tilleggsframlegg frå Magne Hestad, AP: 
Ordførar får i fullmakt å innarbeide punkt i uttalen om følgjande: 
jernbaneutbygging (Oslo - Bergen 4 timar), kollektivtransport (enhetstakst, rutetilbod, seriøs 
drosjenæring) og sykkelveg (Hana). 

 
Tilleggsframlegg frå Boris Groth, FRP: 
Ordførar får i fullmakt å innarbeide punkt i uttalen om følgjande: 
-Kollektivterminal Dale, og fylkeskommunen sin deltaking. 
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-Innlemming av Vaksdal i same takstsone som Bergen, samt moglegheita for å samle "all kollektiv" i 
ein billett. 

 
Røysting: 
Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak, som vart samrøystes vedteke 
Magne Hestad sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
Boris Groth sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 
KOM - sak 44/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Høyringsuttale frå Vaksdal kommune 

Planprogrammet er gjennomarbeidd, og utgjer ein god disposisjon for utviklinga av ny Regional 
transportplan. 

Vaksdal kommune vil lyfte fram fylkesvegane som viktige korridorar inn mot den nasjonale 
korridoren Arna-Voss, med nye europaveg og dobbeltspora jernbane, som no er under planlegging, 
og som VFK gledeleg ynskjer å prioritere fyrste delstrekning av i NTP. 

Fylkesvegane knyt ulike delar av fylket saman og skal fungera som ei påliteleg og trygg ferdselsåre for 
innbyggarar og næringsliv. Fylkesvegnettet bind saman bygder, lokalsentra, kommunesentra og 
regionsentra. Fylkesvegane varierer mykje, både med tanke på standard og trafikktal. Nokre 
strekningar har ein klart viktigare funksjon enn andre. Behovet for opprusting av fylkesvegnettet er 
stort. Forfall og vedlikehaldsetterslep på fylkesvegar er rekna til å ligge mellom kr. 11 og 13 mrd.  

Vestland fylkeskommune har ansvar for fylgjande vegstrekningar i Vaksdal kommune: 

· Fv 5408          Frå E16 til Vaksdal jernbanestasjon 
· Fv 5400          Frå Dale via Bergsdalen til Bulken  
· Fv 569            Frå Dalseid til Modalstunnelen  
· Fv 5406          Ved Kallestadsundet bru 
· Fv 5410          Frå Modalstunnelen til Evanger – med grein til Gullbrå 

På Fv 5408 er det i dag tungtransport til og frå Norgesmøllene og Felleskjøpet i Vaksdalbygda. 
Planlegging av ny E16 Arna – Stanghelle er no i sluttfasen. I RTP må ein sikra god og trygg avkjørsle til 
ny E16 og søkja løysa dei trafikale utfordringane som i dag er langs vegen. 

For Fv 5400 gjennom Bergsdalen er den særleg Bergsdalstunnelen mellom Dale og Storefossen som i 
dag skaper ein barriere. I tillegg er vegen grunna manglande utbetring nedklassifisert for tunge 
køyretøy langs Hamlagrøvatnet, slik at mjølkebilen må køyre heilt rundt via Bulken for å kome til 
Bergsdalen. Det er svært viktig for utviklinga av samfunnet i Bergsdalen, at vegen vert oppgradert for 
store kjøretøy, og at vegen vert sikra forsvarleg standard langs heile strekninga. 

Fv 569 er smal med fleire trange, låge og svingete tunnelar som er utgjer ein barriere for utvikling av 
indre strok av Vaksdal kommune, både for bustadutvikling, drift av kommunale tenester, reiseliv og 
næringsutvikling. Vaksdal kommune ber om at ny RTP omfattar utbetring av særleg 
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Høgabergtunnelen og Skyggebergtunnelen.  

Generelt bør RTP også drøfta avstand mellom gode møteplassar på einfelts fylkesvegnett. I dag er 
avstanden for stor, og mange farleg situasjonar med rygging oppstår. 

Vi har fleire viktige omkøyringsvegar i Vaksdal kommune. Vaksdal kommune er glad for at dette 
omgrepet vert nytta i framlegget til planprogram. E16 er ofte stengt grunna ulukker, ras og 
vedlikehald. Då vert Fv 569, 5410 og 5400 nytta. Kommunestyret vil særleg minna om at Fv 569 er ein 
viktig alternativ veg mellom E16 og E39 Dalseid – Romarheim. Utbetring av denne kan avlasta dei 
vestlege delane av både E16 og E39. 

Nasjonal Rassikringsgruppe har utarbeidd eit framlegg til ein 12 årsplan for utbetring av rasfarlege 
vegar. RTP må drøfta ein strategi for korleis ein skal få gjennomslag for årlege løyvingar til Vestland 
og utarbeida kriteriar og prioriteringar for eigne vegar. Vaksdal kommune deltek gjerne i dette 
arbeidet. 

Strekningspunkta Dalseid og Straume på fv 569 er særleg flaumutsette. Her stod vegen under vatn 
under flaumen i 2016. NVE arbeider med plan for flaumsikring av Voss og Evanger. I RTP må ein ha 
ein strategi for at nødvendig flaumsikring i Voss kommune ikkje medfører ekstra flaumbelastning av 
Fv 569. Her bidreg Vaksdal kommune gjerne med lokalkunnskap. 

Vaksdal kommune er nøgde med at RTP tek for seg utbygging av ladetilbod for elbilar, sikra 
tilstrekkeleg servicetilbod og avklara drift av desse. 

 

Ordførar får i fullmakt å innarbeide punkt i uttalen om følgjande: 
jernbaneutbygging (Oslo - Bergen 4 timar), kollektivtransport (enhetstakst, rutetilbod, seriøs 
drosjenæring) og sykkelveg (Hana). 

Ordførar får i fullmakt å innarbeide punkt i uttalen om følgjande: 
-Kollektivterminal Dale, og fylkeskommunen sin deltaking. 
-Innlemming av Vaksdal i same takstsone som Bergen, samt moglegheita for å samle "all kollektiv" i 
ein billett. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
45/2020: HØYRINGSUTTALE – UTVIKLINGSPLAN FOR VESTLAND 2020-2024 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Høyringsuttale frå Vaksdal kommune 

Dei fire hovudmåla i utviklingsplanen, høver godt for Vaksdal kommune: 

Mål 1 Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit regionalisert og 
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desentralisert Noreg.  

· Vaksdal kommune ynskjer å leggje til rette for lokal verdiskaping, og vere ein sentral 
døropnar og portal både regionalt og nasjonalt. 

Mål 2 Klima og miljø som premiss for samfunnsutvikling.  

· Vaksdal kommune legg til rette for klimavenleg vasskraft, berekraftig matproduksjon, og 
legg til rette med gode rammevilkår for klima og miljø for lokalt næringsliv. 

Mål 3 Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland.  

· Vaksdal kommune verdset og tilrettelegg for sterke, attraktive bygder nært byen. 

Mål 4 Like mogelegheiter til å delta i verdiskaping. 

· Vaksdal kommune er opptatt av å fremje like muligheiter for alle i kvardagsliv og yrkesliv.  

Alle dei regionale planane som det vert planlagt for i planperioden, har relevans for Vaksdal 
kommune. Dei næraste åra vil særleg planar knytt til samferdsel, transport og infrastruktur vere 
avgjerande for kommunen si utvikling og vekstpotensiale framover. 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 45/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Høyringsuttale frå Vaksdal kommune 

Dei fire hovudmåla i utviklingsplanen, høver godt for Vaksdal kommune: 

Mål 1 Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit regionalisert og 
desentralisert Noreg.  

· Vaksdal kommune ynskjer å leggje til rette for lokal verdiskaping, og vere ein sentral 
døropnar og portal både regionalt og nasjonalt. 

Mål 2 Klima og miljø som premiss for samfunnsutvikling.  

· Vaksdal kommune legg til rette for klimavenleg vasskraft, berekraftig matproduksjon, og 
legg til rette med gode rammevilkår for klima og miljø for lokalt næringsliv. 

Mål 3 Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland.  
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· Vaksdal kommune verdset og tilrettelegg for sterke, attraktive bygder nært byen. 

Mål 4 Like mogelegheiter til å delta i verdiskaping. 

· Vaksdal kommune er opptatt av å fremje like muligheiter for alle i kvardagsliv og yrkesliv.  

Alle dei regionale planane som det vert planlagt for i planperioden, har relevans for Vaksdal 
kommune. Dei næraste åra vil særleg planar knytt til samferdsel, transport og infrastruktur vere 
avgjerande for kommunen si utvikling og vekstpotensiale framover. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
46/2020: SALSLØYVE FOR PERIODEN 01.07.20 - 30.06.24. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert gjeve løyve til sal av alkohol til: 

Coop Extra Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Ken Robin Hovde.  
Stadfortredar er Rita Langeland. 

Coop Marked Stanghelle  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Solbjørg Langhelle.  
Stadfortredar er Atle Hestad. 

Coop Extra Vaksdal  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Jane Helle.  
Stadfortredar er Jan Fasteland. 

SPAR Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er NG Spar Vest AS, org. nr.  954 946 487.  
Styrar for løyvet er Nelly Elisabeth Berge.  
Stadfortredar er Rolf Karstensen. 

Joker Stamnes 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Stamnes Handel AS, org. nr.  912 700 801.  
Styrar for løyvet er Jolanda Nijman.  
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Stadfortredar er Nina Dæmring Hagen. 

Eksingedalen Snarkjøp AS  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Eksingedalen Snarkjøp AS, org. nr.  917976538.  
Styrar for løyvet er Hege Marie Lavik.  
Det vert gjeve unntak for stadfortredar, jf. alkohollova §77-7 c. 1. ledd. 

 

Det vert gitt salsløyve på følgjande vilkår: 

Sals- og utleveringstidspunkt: 

Salstidene er i ordinære opningstid, når butikken fysisk er bemanna. 

Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-20.00 på kvardagar. 
Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-18.00 på dagar før sundagar og helgedagar. 
Sal og utlevering av i gruppe 1 skal ikkje skje på sundagar og helgedagar. 

Salet skal følgja gjeldande lovar, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. Salsløyvet kan 
inndragast ved brot på regelverket. 

Alle verksemder og einskildpersonar nemnd i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 
avgiftsmessige tilhøve. 

Salsløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 
 
Levekårsutvalet  26.05.2020 
 
Behandling: 
 
Trond Olav Magnussen (H) stillte spørsmål ved sin habilitet i sak som omhandlar Coop Marked 
Stanghelle. Levekårsutvalet vedtok samrøystes at Trond Olav Magnussen er ugild i medhald av fvl § 6 
c). 
 
Levekårsutvalet røysta først over vedtak som omhandla Coop Extra Dale, Coop Extra Dale, Spar Dale, 
Joker Stamnes og Eksingedalen Snarkjøp. Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes 
vedteke. 
 
Det vart deretter røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak for Coop Marked Stanghelle. Med 
ein representant som var ugild, vart vedtaket samrøystes vedteke med 6 stemmer. 
 
LEV - sak 17/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Levekårsutvalet si innstilling til kommunestyret: 
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Det vert gjeve løyve til sal av alkohol til: 

Coop Extra Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Ken Robin Hovde.  
Stadfortredar er Rita Langeland. 

Coop Marked Stanghelle  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Solbjørg Langhelle.  
Stadfortredar er Atle Hestad. 

Coop Extra Vaksdal  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Jane Helle.  
Stadfortredar er Jan Fasteland. 

SPAR Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er NG Spar Vest AS, org. nr.  954 946 487.  
Styrar for løyvet er Nelly Elisabeth Berge.  
Stadfortredar er Rolf Karstensen. 

Joker Stamnes 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Stamnes Handel AS, org. nr.  912 700 801.  
Styrar for løyvet er Jolanda Nijman.  
Stadfortredar er Nina Dæmring Hagen. 

Eksingedalen Snarkjøp AS  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Eksingedalen Snarkjøp AS, org. nr.  917976538.  
Styrar for løyvet er Hege Marie Lavik.  
Det vert gjeve unntak for stadfortredar, jf. alkohollova §77-7 c. 1. ledd. 

 

Det vert gitt salsløyve på følgjande vilkår: 

Sals- og utleveringstidspunkt: 

Salstidene er i ordinære opningstid, når butikken fysisk er bemanna. 

Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-20.00 på kvardagar. 
Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-18.00 på dagar før sundagar og helgedagar. 
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Sal og utlevering av i gruppe 1 skal ikkje skje på sundagar og helgedagar. 

Salet skal følgja gjeldande lovar, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. Salsløyvet kan 
inndragast ved brot på regelverket. 

Alle verksemder og einskildpersonar nemnd i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 
avgiftsmessige tilhøve. 

Salsløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 46/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Det vert gjeve løyve til sal av alkohol til: 

Coop Extra Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Ken Robin Hovde.  
Stadfortredar er Rita Langeland. 

Coop Marked Stanghelle  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Solbjørg Langhelle.  
Stadfortredar er Atle Hestad. 

Coop Extra Vaksdal  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Coop Hordaland BA, org. nr.  982 594 421.  
Styrar for løyvet er Jane Helle.  
Stadfortredar er Jan Fasteland. 

SPAR Dale 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er NG Spar Vest AS, org. nr.  954 946 487.  
Styrar for løyvet er Nelly Elisabeth Berge.  
Stadfortredar er Rolf Karstensen. 

Joker Stamnes 
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Stamnes Handel AS, org. nr.  912 700 801.  
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Styrar for løyvet er Jolanda Nijman.  
Stadfortredar er Nina Dæmring Hagen. 

Eksingedalen Snarkjøp AS  
Salsløyve for alkohol i gruppe 1.  
Løyvehavar er Eksingedalen Snarkjøp AS, org. nr.  917976538.  
Styrar for løyvet er Hege Marie Lavik.  
Det vert gjeve unntak for stadfortredar, jf. alkohollova §77-7 c. 1. ledd. 

 

Det vert gitt salsløyve på følgjande vilkår: 

Sals- og utleveringstidspunkt: 

Salstidene er i ordinære opningstid, når butikken fysisk er bemanna. 

Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-20.00 på kvardagar. 
Sal og utlevering av i gruppe 1 kan skje frå kl. 08.00-18.00 på dagar før sundagar og helgedagar. 
Sal og utlevering av i gruppe 1 skal ikkje skje på sundagar og helgedagar. 

Salet skal følgja gjeldande lovar, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. Salsløyvet kan 
inndragast ved brot på regelverket. 

Alle verksemder og einskildpersonar nemnd i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 
avgiftsmessige tilhøve. 

Salsløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
47/2020: SKJENKELØYVE FOR PERIODEN 01.07.20- 30.06.24 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Det vert gjeve slikt skjenkeløyve: 
 
Sjøbua på Eidsland  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenka utandørs på 
uteområde/kai i tilknyting til selskapslokale, jf. vedlagte teikning. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2: kl. 10.00-01.30 
· Gruppe 3: kl. 13.00-01.30. 

Løyvehavar er Fjord Angora – Evelyn Eide Lode, org.nr. 869 907 162. 



    Vaksdal kommune 
 

Styrar for skjenkeløyvet er Evelyn Eide Lode.  
Stadfortredar er Torleiv Lode. 
 
 
Bergsdalstunet  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs på 
uteområda ”Ripshagen” og ”Tunet”, jf. vedlagte teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2 kl. 09.00-02.30 
· Gruppe 3  kl. 13.00-02.30 

Løyvehavar er Bergsdalstunet, org.nr. 970 570 985. 
Styrar for skjenkeløyvet er Helge Terje Fosse.  
Stadfortredar er Olaug Fagerbakke. 
 
Elvahuset AS 
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenka utandørs, jf. vedlagde 
teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1,2 og 3 kl. 13.00-01.00 

Løyvehavar er Elvahuset drift AS, org.nr. 920 332 617. 
Styrar for skjenkeløyvet er Åse Hauge.  
Stadfortredar er Eirik Vinsjansen 
 
Lågen Spiseri AS   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs. Jf. vedlagde 
kart. 
Tid for skjenking: 

· Innandørs gruppe 1 og 2 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 10.00-22.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 tors. kl. 10.00-23.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 fre. kl. 10.00-00:30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 lør. kl. 10.00-01:30 
· Innandørs gruppe 3 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 13.00-22.30 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-23.30 
· Innandørs gruppe 3 fre. kl. 13.00-00:30 
· Innandørs gruppe 3 lør. kl. 13.00-01:30 
· Utandørs gruppe 1,2 og 3 frå kl. 16.00- 24.00 

Løyvehavar er Lågen Spiseri AS, org.nr. 924 000 597. 
Styrar for skjenkeløyvet er Katrin Faugstad.  
Stadfortredar er Laila Bolstad. 
 
Nye Dale Vertshus   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenke utandørs på 
terrasse/platting og veranda i tilknyting til lokalet. 
Tid for skjenking: 

· Innandørs gruppe 1 og 2  kl. 10.00-02.00. 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-02.00. 
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· Utandørs gruppe 1 og 2 kl.10.00-24.00  
· Utandørs gruppe 3 kl. 13.00-24.00. 

 
Løyvehavar er Naboen Nye Dale Vertshus AS, org.nr. 955 760 034. 
Styrar for skjenkeløyvet er Gerry Lian.  
Stadfortredar er Katarina Strømsheim. 
 
 
Skjenkeløyve vert gjeve på følgjande vilkår: 

· All uteservering vert gitt på vilkår om at det vert halde alminneleg ro slik at naboar og 
omgjevnadane ikkje vert unødig forstyrra. Føreligg det slik klage, vert vedtak om 
uteservering teke opp til ny vurdering. 

· Konsum av utsjenka alkoholhaldig drikk må opphøyra seinast 30 minuttar etter 
skjenketidas utløp. 

· Skjenkinga skal følgje gjeldande lover, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. 
· Skjenkeløyve kan inndragast ved brot på regelverket. 
· Verksemd og styrar nemnt i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 

avgiftsmessige tilhøve 

Skjenkeløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 

 
 

 
 
Levekårsutvalet  26.05.2020 
 
Behandling: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
LEV - sak 18/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Levekårsutvalet si innstilling til kommunestyret: 
 
Det vert gjeve slikt skjenkeløyve: 
 
Sjøbua på Eidsland  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenka utandørs på 
uteområde/kai i tilknyting til selskapslokale, jf. vedlagte teikning. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2: kl. 10.00-01.30 
· Gruppe 3: kl. 13.00-01.30. 

Løyvehavar er Fjord Angora – Evelyn Eide Lode, org.nr. 869 907 162. 
Styrar for skjenkeløyvet er Evelyn Eide Lode.  
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Stadfortredar er Torleiv Lode. 
 
 
Bergsdalstunet  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs på 
uteområda ”Ripshagen” og ”Tunet”, jf. vedlagte teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2 kl. 09.00-02.30 
· Gruppe 3  kl. 13.00-02.30 

Løyvehavar er Bergsdalstunet, org.nr. 970 570 985. 
Styrar for skjenkeløyvet er Helge Terje Fosse.  
Stadfortredar er Olaug Fagerbakke. 
 
Elvahuset AS 
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenka utandørs, jf. vedlagde 
teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1,2 og 3 kl. 13.00-01.00 

Løyvehavar er Elvahuset drift AS, org.nr. 920 332 617. 
Styrar for skjenkeløyvet er Åse Hauge.  
Stadfortredar er Eirik Vinsjansen 
 
Lågen Spiseri AS   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs. Jf. vedlagde 
kart. 
Tid for skjenking: 

· Innandørs gruppe 1 og 2 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 10.00-22.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 tors. kl. 10.00-23.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 fre. kl. 10.00-00:30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 lør. kl. 10.00-01:30 
· Innandørs gruppe 3 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 13.00-22.30 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-23.30 
· Innandørs gruppe 3 fre. kl. 13.00-00:30 
· Innandørs gruppe 3 lør. kl. 13.00-01:30 
· Utandørs gruppe 1,2 og 3 frå kl. 16.00- 24.00 

Løyvehavar er Lågen Spiseri AS, org.nr. 924 000 597. 
Styrar for skjenkeløyvet er Katrin Faugstad.  
Stadfortredar er Laila Bolstad. 
 
Nye Dale Vertshus   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenke utandørs på 
terrasse/platting og veranda i tilknyting til lokalet. 
Tid for skjenking: 

· Innandørs gruppe 1 og 2  kl. 10.00-02.00. 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-02.00. 
· Utandørs gruppe 1 og 2 kl.10.00-24.00  
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· Utandørs gruppe 3 kl. 13.00-24.00. 

 
Løyvehavar er Naboen Nye Dale Vertshus AS, org.nr. 955 760 034. 
Styrar for skjenkeløyvet er Gerry Lian.  
Stadfortredar er Katarina Strømsheim. 
 
 
Skjenkeløyve vert gjeve på følgjande vilkår: 

· All uteservering vert gitt på vilkår om at det vert halde alminneleg ro slik at naboar og 
omgjevnadane ikkje vert unødig forstyrra. Føreligg det slik klage, vert vedtak om 
uteservering teke opp til ny vurdering. 

· Konsum av utsjenka alkoholhaldig drikk må opphøyra seinast 30 minuttar etter 
skjenketidas utløp. 

· Skjenkinga skal følgje gjeldande lover, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. 
· Skjenkeløyve kan inndragast ved brot på regelverket. 
· Verksemd og styrar nemnt i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 

avgiftsmessige tilhøve 

Skjenkeløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 

 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Endringsframlegg frå Boris Groth, FRP: 
Lågen Spiseri AS 
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs. Jf. vedlagde 
kart. 
Tid for skjenking: 
· Innandørs gruppe 1 og 2 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 10.00-22.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 tors. kl. 10.00-23.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 fre. kl. 10.00-00:30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 lør. kl. 10.00-01:30 
· Innandørs gruppe 3 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 13.00-22.30 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-23.30 
· Innandørs gruppe 3 fre. kl. 13.00-00:30 
· Innandørs gruppe 3 lør. kl. 13.00-01:30 
· Utandørs gruppe 1,2 og 3 mån - fred kl. 16.00- 24.00 
· Utandørs gruppe 1,2 og 3 lør og søn kl. 13.00- 24.00 
 
 
Løyvehavar er Lågen Spiseri AS, org.nr. 924 000 597. 
Styrar for skjenkeløyvet er Katrin Faugstad. 
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Stadfortredar er Laila Bolstad. 

 
Røysting: 
Levekårsutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke. 
Endringsframlegget frå Boris Groth vart vedteke med 19 røyster, 2 røysta mot (Arne Normann, KRF 
og Kjartan Haugsnes, SV) 
 
KOM - sak 47/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Det vert gjeve slikt skjenkeløyve: 
 
Sjøbua på Eidsland  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenka utandørs på 
uteområde/kai i tilknyting til selskapslokale, jf. vedlagte teikning. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2: kl. 10.00-01.30 
· Gruppe 3: kl. 13.00-01.30. 

Løyvehavar er Fjord Angora – Evelyn Eide Lode, org.nr. 869 907 162. 
Styrar for skjenkeløyvet er Evelyn Eide Lode.  
Stadfortredar er Torleiv Lode. 
 
 
Bergsdalstunet  
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs på 
uteområda ”Ripshagen” og ”Tunet”, jf. vedlagte teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1 og 2 kl. 09.00-02.30 
· Gruppe 3  kl. 13.00-02.30 

Løyvehavar er Bergsdalstunet, org.nr. 970 570 985. 
Styrar for skjenkeløyvet er Helge Terje Fosse.  
Stadfortredar er Olaug Fagerbakke. 
 
Elvahuset AS 
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenka utandørs, jf. vedlagde 
teikningar. 
Tid for skjenking: 

· Gruppe 1,2 og 3 kl. 13.00-01.00 

Løyvehavar er Elvahuset drift AS, org.nr. 920 332 617. 
Styrar for skjenkeløyvet er Åse Hauge.  
Stadfortredar er Eirik Vinsjansen 
 
Lågen Spiseri AS   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3 samt løyve til å skjenke utandørs. Jf. vedlagde 
kart. 
Tid for skjenking: 
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· Innandørs gruppe 1 og 2 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 10.00-22.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 tors. kl. 10.00-23.30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 fre. kl. 10.00-00:30 
· Innandørs gruppe 1 og 2 lør. kl. 10.00-01:30 
· Innandørs gruppe 3 mån, tysd, onsd og sønd. kl. 13.00-22.30 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-23.30 
· Innandørs gruppe 3 fre. kl. 13.00-00:30 
· Innandørs gruppe 3 lør. kl. 13.00-01:30 
· Utandørs gruppe 1,2 og 3 mån - fred kl. 16.00- 24.00  

Utandørs gruppe 1,2 og 3 lør og søn kl. 13.00- 24.00 

Løyvehavar er Lågen Spiseri AS, org.nr. 924 000 597. 
Styrar for skjenkeløyvet er Katrin Faugstad.  
Stadfortredar er Laila Bolstad. 
 
Nye Dale Vertshus   
Alminneleg skjenkeløyve for alkohol i gruppe 1, 2 og 3, samt løyve til å skjenke utandørs på 
terrasse/platting og veranda i tilknyting til lokalet. 
Tid for skjenking: 

· Innandørs gruppe 1 og 2  kl. 10.00-02.00. 
· Innandørs gruppe 3 kl. 13.00-02.00. 
· Utandørs gruppe 1 og 2 kl.10.00-24.00  
· Utandørs gruppe 3 kl. 13.00-24.00. 

 
Løyvehavar er Naboen Nye Dale Vertshus AS, org.nr. 955 760 034. 
Styrar for skjenkeløyvet er Gerry Lian.  
Stadfortredar er Katarina Strømsheim. 
 
 
Skjenkeløyve vert gjeve på følgjande vilkår: 

· All uteservering vert gitt på vilkår om at det vert halde alminneleg ro slik at naboar og 
omgjevnadane ikkje vert unødig forstyrra. Føreligg det slik klage, vert vedtak om 
uteservering teke opp til ny vurdering. 

· Konsum av utsjenka alkoholhaldig drikk må opphøyra seinast 30 minuttar etter 
skjenketidas utløp. 

· Skjenkinga skal følgje gjeldande lover, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. 
· Skjenkeløyve kan inndragast ved brot på regelverket. 
· Verksemd og styrar nemnt i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 

avgiftsmessige tilhøve 

Skjenkeløyva gjeld frå 01.07.2020 til og med 30.06.2024. Dersom revidering av rusmiddelplan i denne 
perioden fører til endringar i retningslinjer for sals- og skjenkeløyve, er det nye retningslinjer som 
vert gjeldande frå dato for vedtak. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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49/2020: INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET- BUDSJETTPROSESS 
 
 
 
 
Kommunestyret  23.06.2020 
 
Behandling: 
Saka vart behandla før sak 48/2020. 
Interpellanten fekk ordet først for å fremja interpellasjonen. 
 
Ordførar gav slikt svar: 
Representanten tar i sin interpellasjon til orde for auka involvering av dei tilsette i budsjettprosessen.  
 
Det vert vist til positive konsekvensar ved auka involvering. Større eigarskap til, forståing for og 
ansvar for økonomien kan vera den positive sida ved dette. Om ein skal sjå på negative konsekvensar 
kan tidsbruken bli større, både for dei som har budsjett og økonomi som sitt hovudansvar, og for den 
enkelte tilsette. Eg meiner det vil vera tenleg å søkje å involvere dei tilsette mest mogeleg i 
budsjettprosess, sjølv om det vil koste noko meir tid og innsats, og vil derfor så langt eg kan sørgje for 
størst mogeleg involvering. 
 
Informasjon frå rådmannen: 
 
Det er i hovudsak ein tilsvarande metode som vert nytta i dag, tilpassa vår organisasjon og kapasitet. 
Budsjettprosessar er svært arbeidskrevjande og går over fleire månader. Den er del av det løpande 
økonomiarbeidet med økonomiplan, handlingsprogram, rapportering og årsrapport. 
 Mål og rammer i økonomiplan og handlingsprogrammet ligg til grunn for budsjettarbeidet. 
Budsjettarbeidet begynner i dei ulike einingar med sine avdelingar. Tilsette kan bidra og påverke på 
personalmøter og med innspel til næraste leiar eller tillitsvald. Helse og omsorg har t.d hatt samlingar 
med dette som tema. Tillitsvalde medverkar gjennom ulike møter og gjennom løpande dialog med 
leiar på arbeidsplassane. Einingane legg sjølv inn eit detaljert budsjett i budsjetteringsverktøyet vårt. 
Kommunalsjefen og einingsleiar/avdelingsleiarar samarbeider om lokale mål i tekstdelen til 
budsjettet. 
 Økonomisjef og controllar gjev støtte til einingane etter behov, men det er einingane som kjenner 
drifta som budsjetterer den. 
 
Det vart så røysta over forslaga som låg i interpellasjonen: 
Punkt 1 vart samrøystes vedteke 
Punkt 2 vart samrøystes vedteke 
 
 
KOM - sak 49/2020 Vedtak/Tilråding: 
 

1. Kommunestyret ber administrasjonen i større grad involvera 
tilsette/tillitsvalde/fagforeiningar når dei skal teikna opp forslag til budsjett for å sikra eit 
eigarskap til dei vedtekne budsjetta i heile organisasjonen.  

2. Kommunestyret ber administrasjonen vurdera oppbyggingsprinsippet i budsjettprosessen, 
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med gradvis innføring frå og med budsjett 2021. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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ORIENTERINGAR: 
- GreenByte om bærekraftig datasenter v/Tone Hartvedt, Tore Mong og Vidar Totland  
 
- Informasjon frå Farfar AS v/Leiv Magnus Grøtte og Charles Lunde 
 
- Kommunelege Ole M. Thorseth og NAV-leiar Inge Olaf Herfindal om Korona-pandemien 
 
Fast orientering frå ordførar: 
Møte i kyrkjeleg fellesråd - budsjettarbeid/økonomiplan 
Møte med kommunaldepartementet om K5-prosjektet 
Møte med NVE om flaumsikring av Vosso-vassdraget 
Offisiell opning av Agnavika 
Samarbeidsmøte med Modalen kommune 
Møte i fondsstyret Osterfjord 
Delteke i møte i Voss heradsstyre vedk. flaumsikring av Vossovassdraget 
Tale til ungdomane som avslutta 10 års skulegang 
Generalforsamling i Vaksdal Næringsselskap AS 
Møteverksemd med lokalt politi 
Ordførar har signert opprop om vindkraftutbygging 
Korona-situasjonen 
 
Fast orientering frå rådmann 
- Han korrigerte først ein opplysning om tal arbeidsledige frå informasjonen til NAV-leiar 
- Sommaren - ferie for rådmann/ass. rådmann/ordførar 
- KKL og evaluering av Korona-situasjonen 
- Flaggreglementet til ny vurdering - saka kjem opp til hausten. 
 
SPØRSMÅL 
 
Skriftlege spørsmål: 
Frå Kjartan Haugsnes 
I budsjettvedtaket for 2020, PS 96/19 vart det gjort vedtak om sal av dei kommunale båtplassane på 
Stanghelle.  
Vi er no i starten av det ferien, ein ferie som for dei fleste vil ta plass i Noreg. Interessa for hytter, 
camping og båt har aldri vore større. 
Spørsmål: 
Når vert vedtaket frå desember gjeldande sal av båtplassar Stanghelle iverksett?  
 
Svar frå rådmannen: 
Diverre har vi ikkje hatt kapasitet til å gjennomføre sal av båtplassar denne våren. 
Investeringsprosjekta, m.a. Vaksdal skule, og sal av fleire eigedomar har vore prioritert. 
 
Alle båtplassane er no utleigde, fleire leigeavtalar er inngått den siste tida, seinast sist veke. 
 
Prosessen med tilrettelegging for sal av båtplassar vil starte etter fellesferien. 
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Frå Erlend Hesjedal-Johannessen: 
 
Status for læring etter korona 
 

Tida under korona-epidemien har vore utfordrande for skulane i heile landet. 
Det vart gjort tiltak etter kort tid for å sikre at elevar fekk ein del å gjere under heimeskule-perioden, 
der elektroniske verktøy vart tekne i bruk i stor grad.  

Samtidig har det kome reaksjonar frå foreldre på at læringsform, mengder oppgåver og 
tilrettelegging til elevane sitt behov har vore stor forskjell på mellom klassane gjennom perioden. 
Nokre klassar har hatt fast tid for oppstart, direkte oppfølging over Teams eller telefon og 
tilrettelagte oppgåver, medan andre har hatt lite av dette. 
I tillegg er det grunn til å tru at oppfølging heime frå foreldra har vore svært ulik for elevane, etter 
kva tid foreldra har hatt til å bistå, og kva kunnskap foreldra har rundt emna.  
Etter perioda med heimeskule har det blitt gjort tilpassingar i undervisninga, der det for mange har 
vore eit alternativt opplegg i skulen og det for mange har ikkje vore lekser. 
I praksis gjer dette tre månader med alternativ / redusert skuletilbod for mange, og det er verd å 
stille spørsmål med korleis ein opplever at elevane står fagleg sett etter dette skuleåret. 
Spørsmål:  

1. Vil det bli gjort evalueringar av kva grad elevane individuelt sett har oppnådd 
læringsmåla som har vore aktuelle for kvart trinn? 
 

1. Kva tiltak gjer ein eventuelt for å sikre at elevane har den kunnskapen som trengs, før 
ein går vidare til nye emner? 
 

1. Vil det bli gitt tilbod om ekstra oppfølging for dei elevane som treng det? 
 
Svar frå rådmannen: 
Alle elevane skal jamleg få vurdering og tilbakemelding om måloppnåing individuelt. I 
heimeskuleperiden vart dette gjennomført ved blant anna innlevering av oppgåver digitalt på 
mellomsteget og ungdomssteget. Når elevane kom tilbake på skulen vart 1. – 4. årssteg og 10. 
årssteg prioritert for vurderingar og kartleggingar. 10. årssteg fekk vurdering og avsluttande 
standpunktkarakter allereie 8. juni, som var frist for dette, det same var vurdering og 
standpunktkaraktera i mat & helse, musikk og valfag for 9. årssteg. 
1. – 4. årssteg gjennomførte i mai obligatoriske nasjonale kartleinggsprøvar i lesing, rekning og 
engelsk. Resultata av desse prøvane ligg føre og er analysert. Det vert i desse dagar utarbeida 
systemtiltak til korleis ivareta dei elevane som ikkje har nådd forventa mål, særleg i lesing. 
Det vil ved oppstart av nytt skuleår vera viktig å ha ta med seg vurderingane som er gjort gjort i mai 
og juni for å legga til rette for tilpassa opplæring og intensivopplæring.  
For 1. – 9. årssteg er det i tillegg ny læreplan frå hausten 2020, slik at læringsmåla endrar seg frå slik 
dei er våren.  
Som ein del av det ordinæra opplæringstilbodet skulen skal gje ligg det at opplæringa skal tilpassast, 
elevar kan få intensivopplæring i lesing, rekning og engelsk og nokre elevar får spesialundervisning 
etter sakkunnig vurdering. 
Skulane vil sjølvsagt som alltid og  spesielt etter ein våren 2020, fortløpande vurdere behov for ulike 
pedagogiske tiltak.  På den måten håpar ein og kunne avgrense uheldige konsekvensar etter ein heilt 
spesiell vår.  Når overordna styresmakter, forsknigsmiljø og kommunar skal evaluere «korona» tida 
vil vi truleg og kunne læra meir om korleis vi møter liknande situasjonar i framtida.  Når vi planla 
våren, både på skular og i tenestene våre generelt, var det truleg dei færraste av oss som såg for seg 
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at ein heil nasjon skulle stengast ned med dei utfordringane det ga oss 
 
Mona Grenasberg 

Eg vil stilla følgjande skriftlege spørsmål til komande kommunestyremøte: 

Det er fleire som har undra seg over skiltnamnet "Tettaneset" ved Agnavika på Stanghelle. Eit meir 
korrekt stadnamn vil vere Agnavika. 

Tettaneset skal ikkje bebyggjast, då det er eit automatisk freda kulturminne i planområdet.: Per 
august 2016 er det registrert ein kulturminnelokalitet  av Riksantikvaren,  eit gravfelt som består av i 
alt 14 strukturar, der ni har karakter av gravrøyser.  

Siste områderegulering frå Plan Vest av 2017 stoppar ned Stølavika, og syner ingen planlagd 
bebyggelse på Tetteneset, som er freda for utbygging. 

 
Svar frå rådmannen 
I fylgje Tone Dale beror spørsmålet på ei misforståing. Skiltet er ikkje eit stadnamnskilt, med eit 
adresseskilt / vegnamn. Vegen ut mot/i retning av Tettaneset, er valt å heite Tettaneset. Husa i gata 
Tettaneset vil få fortløpande nummerering Tettaneset 1, 2, 3 etc heile vegen ut. Det er forståeleg at 
det kan verke noko utydeleg, med så få bustader som er bygde hittil, og då nærast Agnavika. Etter 
kvart (får me håpe) vil vegen svinge seg utover nærare Tettaneset, og vegnamnet vil vere lettare å 
forstå. På den annen side, ville det tilsvarande vore like rart om komande framtidige bustadar lengre 
ute skulle heite Agnavika. 
 
 
Spørsmål stilte i møtet: 
Magne Hestad 
1. Vedk søknad om trafikksikringsmidlar for 2020 
2. Vedk planstrategi for Vaksdal kommune 
Rådmannen v/kommunalsjef oppvekst svarte på spørsmål 1. 
Spørsmål 2 må ein koma tilbake til. 
 
Heidi Rongved 
Vedk skilting av vegen på Bryllaupshaugen, jfr. tidlegare vedtak. 
Rådmannen svarte. 
 
Arne Normann 
Ønskjer temamøte om "Grøn kommune"/berekraft/utvikling av jordbruket". 
Rådmannen svarte. 
 
Boris Groth 
1. Vedk vedlikehald av gåsedammen på Dale 
2. Vedk parkeringsplassen framfor Dalehallen 
Rådmannen svarte. 
 
Trond Olav Magnussen 
1. Vedk div. forhold i Agnavika 
2. Påminnelse til innbyggjarar vedk Korona-pandemien 
Rådmannen svarte. 
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Lisa Johnsen Lunde 
Vedk bruken av vikarbyrå, ønskjer sak til neste møte. 
 
Kjartan Haugsnes 
Vedk oppfølging av budsjettvedtak. 
Rådmannen svarte. 
 
Erend Hesjedal-Johannessen 
Vedk informasjon om prosessen rundt samanslåing av klassar frå neste skuleår. 
Rådmannen svarte. 
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